



CRISIS TALKS

DIGITALE VERANSTALTUNG
DIGITAL EVENT

EINLADUNG
INVITATION



Die Hessische Ministerin für Bundes- und Europaangelegenheiten
Lucia Puttrich
und das
Leibniz-Forschungsnetzwerk „Umweltkrisen - Krisenumwelten“
gemeinsam mit dem
Forschungsverbund „Normative Ordnungen – Goethe Universität Frankfurt“



laden Sie herzlich ein zu
in der Reihe „Crisis Talks“

Gemeinsam gegen Krisen: Die EU-Afrika-Partnerschaft und die neuen geopolitischen Herausforderungen

am Montag, 5. Dezember, 13.00 – 14.00 Uhr
Verfolgen Sie den deutschen Livestream auf unserem YouTube-Kanal [Hessen in Berlin und Europa](#)

Begrüßung

Lucia Puttrich

Hessische Ministerin für Bundes- und Europaangelegenheiten

Dr. Stefan Kroll

Leibniz-Institut Hessische Stiftung Friedens- und Konfliktforschung/
Goethe Universität Frankfurt am Main

Impuls

Dr. Antonia Witt

Leibniz-Institut Hessische Stiftung Friedens- und Konfliktforschung

Podiumsdiskussion

Dr. Antonia Witt

Michael Gahler

Mitglied des Europäischen Parlaments

Luisa Ossmann

Europäische Kommission, Generaldirektion Internationale Partnerschaften

Philomena Apiko

Leiterin des European Centre for Development Policy Management für EU-Afrika Beziehungen (ECDPM)

Moderation

Dr. Lucia Schulten

Senior Editorial Manager European Newsroom

Wir bitten um Anmeldung über [diesen Link](#).

Über streamline@lv-bruessel.hessen.de können Sie den Panelisten gerne Ihre Fragen stellen.
Der Livestream wird simultan verdolmetscht (Englisch/Deutsch).

The Minister for Federal and European Affairs of the State of Hessen
Lucia Puttrich

and the
Leibniz Research Alliance “Crises in a Globalised World”

in cooperation with the
Research Alliance “Normative Orders - Goethe University Frankfurt“

cordially invite you to



as part of the “Crisis Talk” series

Together against crises: The EU-Africa partnership and the new geopolitical challenges

On Monday, December 5 2022, 1.00 – 2.00 pm

Follow the livestream in English on our YouTube channel [Hessen in Berlin und Europa](#)

Welcome
Lucia Puttrich

Minister for European and Federal Affairs of the State of Hessen

Dr. Stefan Kroll
Leibniz Peace Research Institute Frankfurt/
Goethe University Frankfurt

Keynote
Dr Antonia Witt
Leibniz Peace Research Institute Frankfurt

Panel discussion
Dr Antonia Witt

Michael Gahler
Member of the European Parliament

Luisa Ossmann
European Commission, Directorate General International Partnerships

Philomena Apiko
Head of the European Centre for Development Policy Management AU-EU relations team (ECDPM)

Moderated by
Dr. Lucia Schulten
Senior Editorial Manager European Newsroom

Please register via [this link](#).

Please put your questions to the panelists via streamline@lv-bruessel.hessen.de.
Simultaneous interpretation will be available for the livestream (English/German).

Gemeinsam gegen Krisen: Die EU-Afrika-Partnerschaft und die neuen geopolitischen Herausforderungen

Europa und Afrika können zukünftige Krisen angesichts der geopolitischen Herausforderungen in nahezu allen Bereichen nur gemeinsam erfolgreich bewältigen. Für Frieden, Wohlstand und Nachhaltigkeit sowie wirtschaftliche Entwicklung ist eine stabile Partnerschaft zwischen der EU und der Afrikanischen Union eine Voraussetzung, sind doch die Interessen der beiden Kontinente eng miteinander verflochten. So hat neben den Themen Klimawandel und Migration z.B. der Krieg in der Ukraine auch unmittelbare Folgen für den Frieden und die Sicherheit in Regionen Afrikas: Sei es aufgrund der Nahrungsmittelknappheit wegen ausbleibender Exporte aus der Ukraine, wegen Energiearmut oder bezüglich Sicherheitsfragen, wie etwa der Konflikt in Mali zuletzt ein Schauplatz der Konfrontation Russlands mit dem Westen wurde. Was folgt nun aus der aktuellen Situation für regionale Kooperationen und auch die Beziehung zwischen der EU und Afrika? Diese und weitere Fragen diskutieren wir in diesem Crisis Talk.

Crisis Talks des Leibniz-Forschungsverbund „Krisen einer globalisierten Welt“

Krisen sind in der EU historisch ein wichtiger Motor der Veränderung und des Fortschritts. In Krisensituationen ist die von großer Heterogenität geprägte und auf konsensuale Meinungsbildung ausgerichtete EU bisher meist in der Lage gewesen, gemeinsame Wahrnehmungen herzustellen, Blockaden zu überwinden und Integration zu gestalten. Der Leibniz-Forschungsverbund „Krisen einer globalisierten Welt“ geht in der Reihe Crisis Talks der Frage nach, wie Europa mit seinen aktuellen und vergangenen Krisen umgehen sollte.

Livestream verpasst?

[YouTube Hessen in Berlin und Europa](#)

Together against crises: The EU-Africa partnership and the new geopolitical challenges

In view of the geopolitical challenges in virtually all areas, Europe and Africa will only be able to successfully overcome future crises together. For peace, prosperity and sustainability, as well as economic development, a stable partnership between the EU and the African Union is a requirement, as the interests of both continents are closely interlinked with one another. In addition to the issues of climate change and migration, e.g. the war in Ukraine also has direct consequences for peace and security in African regions: Be it because of food shortages due to a lack of exports from Ukraine, because of energy poverty or regarding security issues, such as the conflict in Mali, which recently became a scene of Russia's confrontation with the West. What will now follow from the current situation for regional cooperations and also the relationship between the EU and Africa? These and other questions will be discussed in this Crisis Talk.

Crisis Talks by the Leibniz Research Alliance »Crises in a globalised world«

In the European Union, crises have always been an important driver for change and progress. Crisis situations allow the heterogeneity of European politics to be transcended through the common perception of a situation as critical and urgent and, therefore, emphasize the need for cooperation. Does the historical experience that crises lead to deeper integration still hold true? The Crisis Talks lunchtime lecture series, organized by the Leibniz Research Alliance “Crises in a Globalized World”, addresses how the European Union deals with crises and what we have learned from past events.

Missed the Livestream?

[YouTube Hessen in Berlin und Europa](#)